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Remiss av Motion om utveckling av gamla och 
nya basketplaner i Stockholms stad, KS 2024/914 

 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS 2024/914 
 

Förvaltningens förslag till beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar stadsdelsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen.  

Sammanfattning 
Stadsdelsnämnden har av kommunstyrelsen fått en motion av Jonas 
Naddebo (C) på remiss som handlar om att utveckla gamla och nya 
basketplaner i Stockholms stad. I motionen framförs att basket är en 
av de mest jämställda idrotterna i Sverige och att basketplaner som 
tidigare anlagts i Stockholm ofta har brister som gör att de inte kan 
användas till fullo samt att det finns en önskan från 
basketföreningar att anlägga så kallade 3x3-planer. En 3x3-plan 
spelas mot en korg och med tre utespelare i samma lag. Mot 
bakgrund av ovan föreslås i motionen att befintliga och nya 
basketplaner i staden ska utvecklas i samarbete med lokala 
basketföreningar och Stockholms basketbollförbund med 
prioritering av planerna i Kronobergsparken, S:t Eriks gymnasium 
och Åsö gymnasium. Det föreslås också att fler 3x3-planer med 
minst fyra korgar ska anläggas för att öka jämställdheten på 
spontanidrottplatserna.  
 
Stadsdelsförvaltningen har inte ansvar för skolgårdar och har därför 
inte kännedom om basketplaners status och skick vid skolor. Inom 
staden är det Skolfastigheter i Stockholm AB (SISAB) och 
utbildningsförvaltningen som bäst kan svara på frågor om 
skolgårdarnas basketplaner, exempelvis om Åsö gymnasiums plan.  
 
Gällande de basketplaner som finns på parkmark upplever 
förvaltningen att de många gånger är föremål för konflikt. 
Konflikten står mellan å ena sidan behovet av basketplaner för lek 
och rörelse för främst barn och unga, och å andra sidan de 
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närboendes behov av att inte behöva bli störda av det dunkande som 
basketbollar ger upphov till. Med tanke på ovan nämnda konflikt 
anser stadsdelsförvaltningen att skolgårdar kan vara lämpliga 
platser för basketplaner eftersom en del av dem ligger på avstånd 
från bostadshus.  
 
Motionens förslag om att skapa fler 3x3-planer tycker förvaltningen 
är intressant men utmanande. Att utreda möjligheterna att skapa en 
basketplan ingår som en naturlig del i en parkupprustning 
tillsammans med andra funktioner som utreds, till exempel att skapa 
en lekplats, en boulespelsyta eller att tillföra konst. Förvaltningen 
har inget specifikt uppdrag om att skapa fler basketplaner utan avser 
att även fortsättningsvis låta basketspel vara en funktion som utreds 
i samband med parkupprustningar.  

Bakgrund 
Stadsdelsnämnden har av kommunstyrelsen fått en motion av Jonas 
Naddebo (C) på remiss som handlar om att utveckla gamla och nya 
basketplaner i Stockholms stad. Motionen har förutom till 
Södermalms stadsdelsnämnd bland annat remitterats till 
stadsledningskontoret, idrottsnämnden, Kungsholmens 
stadsdelsnämnd och Stockholms basketbollförbund.  
 
Remisstiden sträcker sig till den 11 mars 2025. Motionen bifogas 
som bilaga till tjänsteutlåtandet.  

Ärendet 
I motionen framför förslagsställaren i huvudsak följande:  
Basket är en av de mest jämställda idrotterna i Sverige. 
Organisationen Ung Livsstil, som bland annat tar fram rapporter 
om ungas fritids- och rörelsevanor, pekar på att minst hälften av de 
barn och ungdomar som spelar basket i en klubb är flickor samt att 
killar i olika socioekonomiska grupper deltar i en basketklubb i 
ungefär lika stor utsträckning. I stadens nyligen framtagna program 
för idrott, motion och friluftsliv så ska Stockholms stad särskilt 
prioritera flickor samt ungdomar från socioekonomiskt svaga 
förhållanden i åldern 13-20 år.  
Basketplaner som tidigare anlagts i Stockholm har ofta stora brister 
som gör att planerna inte kan användas till fullo. Problemen kan 
vara allt från felaktigt underlag och korgarnas höjd till planens 
storlek och säkerhetsaspekter man inte tagit hänsyn till.  
 
Basketplanen på S:t Eriks gymnasiums skolgård, som är i särklass 
den mest använda ”streetplanen”, är i skriande behov av 
upprustning. Då planen ligger inramad av skolbyggnader och inte 
stör närboende är det här en perfekt plats att skapa en modern 
anläggning. Basketplanerna vid Åsö gymnasium har också potential 
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att bli en idealisk plats för basketspel på Södermalm men har fel 
underlag, korgar och mått.  
 
Det finns en önskan från basketföreningarna i Stockholm att 
anlägga 3x3-planer. 3x3 är en snabbt växande gren inom basket 
som är inspirerat av streetbasket. Vid anläggandet av dessa planer 
bör det utrustas med minst fyra basketkorgar då undersökningar 
visar att det ökar tjejers spontanidrottande. Detta är något staden 
bör tillgodose vid utveckling av nya och befintliga basketplaner.  
 
Mot bakgrund av detta föreslås kommunfullmäktige att besluta:  

- ATT i samarbete med lokala basketföreningar och 
Stockholms basketbollförbund utveckla befintliga och nya 
basketplaner i staden med prioritering av planerna i 
Kronobergsparken, S.t Eriks gymnasium och Åsö 
gymnasium.  

- ATT anlägga fler 3x3 planer med minst fyra korgar för att 
öka jämställdheten på spontanidrottsplatserna.  

Ärendets beredning 
Ärendet har beretts av stadsmiljöenheten inom Södermalms 
stadsdelsförvaltning. Ärendet har behandlats av förvaltningsgruppen 
och pensionärsrådet den 10 februari 2025.  

Förvaltningens synpunkter och förslag 
Förvaltningen ser positivt på idéer vars syfte är att uppmuntra till 
fysisk aktivitet och som därmed gynnar invånarnas hälsa. I det 
långa perspektivet leder en friskare befolkning till bland annat lägre 
sjukvårdskostnader och sannolikt en starkare uthållighetsförmåga i 
händelse av kris. Motionens referens till organisationen Ung 
Livsstils rapporter om basketens popularitet bland flickor och dess 
brobyggande effekt mellan olika socioekonomiska grupper, anser 
förvaltningen vara värdefull.  
 
Stadsdelsförvaltningen ansvarar för drift och utveckling av 
parkmarken inom stadsdelsområdet. Förvaltningen har inte ansvar 
för skolgårdar och har därför inte kännedom om basketplaners 
status och skick vid skolor. Inom staden är det Skolfastigheter i 
Stockholm AB (SISAB) och utbildningsförvaltningen som bäst kan 
svara på frågor om skolgårdarnas basketplaner, exempelvis om Åsö 
gymnasiums plan.  
 
Gällande de basketplaner som finns på parkmark upplever 
förvaltningen att de många gånger är föremål för konflikt. 
Konflikten står mellan å ena sidan behovet av basketplaner för lek 
och rörelse för främst barn och unga, och å andra sidan de 
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närboendes behov av att inte behöva bli störda av det dunkande som 
basketbollar ger upphov till.  
 
I Reimersholme kajpark fanns tidigare en basketplan med två 
korgar. Efter klagomål från närboende på det höga dunkandet togs 
en av korgarna bort. Förvaltningen har därefter blivit kontaktad av 
invånare som vill ha tillbaka den borttagna korgen liksom av 
närboende som vill att även den andra korgen tas bort. Ett liknande 
kompromisscenario har förvaltningen upplevt vid Heliosgången där 
en stolpe med fyra korgar reducerats till två på grund av närboendes 
klagomål på basketbollars dunkljud. Både i Reimersholme kajpark 
och i Heliosgången har förvaltningen också satt upp en skylt om att 
bollspel endast är tillåtet till klockan 22.00. Boende vid 
Reimersholme kajpark rapporterade till förvaltningen att det under 
ljusa sommarnätter kunde spelas basket fram till klockan 01.00. 
Även vid basketplanen i Rosenlundsparken har förvaltningen satt 
upp två skyltar om att bollspel endast är tillåtet till klockan 22.00.  
 
I parken Droskan finns basketkorgar uppsatta på bollplansstängslets 
båda kortsidor. Här har det funnits en förhoppning om att 
bollplanens konstgräs ska dämpa bollarnas dunkande, men tyvärr 
har korgarna inte tagits i bruk i särskilt stor omfattning, bland annat 
eftersom konstgräset även försämrar bollens studs och därmed ger 
sämre förutsättningar för spel. Det vore önskvärt om det finns ett 
markmaterial som både skapar en bra bollstuds samtidigt som det 
reducerar bollens dunkljud. Förvaltningen har inte undersökt om det 
finns på marknaden men planerar att undersöka detta närmare 
framöver.  
 
Med tanke på ovan nämnda konflikt, mellan behovet av att kunna 
spela basket och att inte bli störd i sin bostad, anser 
stadsdelsförvaltningen att skolgårdar kan vara lämpliga platser för 
basketplaner eftersom en del av dem ligger på avstånd från 
bostadshus.  
 
Motionens förslag om att skapa fler 3x3-planer tycker förvaltningen 
är intressant men utmanande. 3x3-basket, som är en strukturerad 
tävlingsform av streetbasket, där två lag med tre utespelare i varje 
lag spelar mot samma korg, är idag världens snabbast växande 
lagsport. Sporten gjorde debut som OS-gren vid OS i Tokyo 2021.1 
En officiell 3x3-plan är 15x11 meter stor och därför mindre än en 
basketplan med två korgar som är 28x15 meter. Som jämförelse kan 
nämnas bollplanen i Sockerbrukets lekpark som är 23x11 meter och 
bollplanen i Pålsundsparken som är 35x20 meter. Trots 3x3-planens 

 
1 Svensk basket. Streetbasket & 3x3. (u.å). https://www.basket.se/3x3/ (Hämtad 
2025-01-16). 
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mindre storlek kan det vara utmanande att på Södermalms parkmark 
finna en lämplig yta för en 3x3-plan med officiella mått. Planerna 
runt stolpen i Heliosgången uppfyller inte de officiella måtten utan 
är betydligt mindre i storlek, uppskattningsvis 7x5 meter i snitt, men 
används ändå flitigt. Förvaltningen finner det därför som troligare 
att det går att skapa en ny basketplan med en liten storlek än att det 
går att skapa en basketplan med officiella mått, på Södermalms 
parkmark.  
 
Att utreda möjligheterna att skapa en basketplan ingår som en 
naturlig del i en parkupprustning tillsammans med andra funktioner 
som utreds, till exempel att skapa en lekplats, en boulespelsyta eller 
att tillföra konst. Förvaltningen har inget specifikt uppdrag om att 
skapa fler basketplaner utan avser att även fortsättningsvis låta 
basketspel vara en funktion som utreds i samband med 
parkupprustningar. 
 

Barnrättsanalys 
Förvaltningen uppfattar inte att medborgarförslaget har några 
direkta kopplingar till barnkonventionen men att fler möjligheter till 
basketspel i parkerna troligtvis är mest positivt för barn och unga 
vuxna.  

Jämställdhetsanalys 
Enligt motionen är basket en av de mest jämställda idrotterna i 
Sverige. Motionären hänvisar till organisationen Ung Livsstil som 
rapporterat att minst hälften av de barn och ungdomar som spelar 
basket i en klubb är flickor. Att skapa fler möjligheter till basketspel 
bedöms därför enligt förvaltningen vara positivt för både kvinnor 
och män respektive för flickor och pojkar.  
 
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden överlämnar detta 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Expedieras till 
Kommunstyrelsen.  
 
 
 
 
Alexandra Wynn  Esther ÖstinEsther Östin 
Stadsdelsdirektör  Stadsmiljöchef 
Södermalms 
stadsdelsförvaltning 
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Bilagor 
1. Motion om utveckling av gamla och nya basketplaner i 

Stockholms stad av Jonas Naddebo (C). 
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